

1. Record Nr.	UNINA9910131335103321
Autore	Laurence Roulleau-Berger Liu Shiding
Titolo	Sociologies économiques française et chinoise : regards croisés // sous la direction de Laurence Roulleau-Berger et Liu Shiding ; avec les contributions de Tania Angeloff [and twenty five others]
Pubbl/distr/stampa	ENS Éditions, 2014 Lyon, France : , : ENS Editions, , 2014 ©2014
ISBN	2-84788-538-2
Descrizione fisica	1 online resource (409 pages)
Collana	Collection De l'Orient à l'Occident
Disciplina	335.2
Soggetti	Economics - France - Sociological aspects Economics - China - Sociological aspects Electronic books. France Social conditions 21st century France Economic conditions 21st century China Social conditions 2000- China Economic conditions 2000-
Lingua di pubblicazione	Francese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references at the end of each chapters.
Sommario/riassunto	Cet ouvrage est le fruit d'une coopération très fructueuse entre le département de sociologie de l'Université de Pékin et le CNRS, mise en place dans le cadre du Programme International de Coopération Scientifique (PICS) de l'INSHS du CNRS de 2008 à 2011 (Nouvelles frontières des sociologies économiques chinoise et française : un état des lieux), co-dirigé par les professeurs Laurence Roulleau-Berger et Liu Shiding. Dans cet ouvrage, sociologues français et chinois croisent leurs regards sur différents objets de recherche dans le champ de la sociologie économique internationale. Il s'agit du premier ouvrage académique sur la confrontation entre sociologie économique chinoise - déjà largement méconnue dans le monde - et sociologie économique française. Il ouvre des perspectives théoriques et méthodologiques qui

renouvellement nos façons de construire des objets de recherche liés au travail, à l'emploi, aux systèmes productifs, à l'innovation économique, aux migrations économiques ... In this volume, French and Chinese sociologists share specific interests and, for the first time, confront their perspectives on different objects of research: local government, social networks and intermediate regulation; phenomena of domination and resistance in labour markets; gender and labour; markets, values and conventions; trust, economic exchange and social interaction; innovation and productive networks. Although, initially, American influences played a major role in their construction, the new French and Chinese economic sociologies have progressively attained autonomy and elaborated situated knowledge. In both China and France, the boundaries of economic sociology have been traced according to specific scientific trajectories, a diversity of positions and terrain-based science. They define "specific" and "shared" theoretical and methodological spaces. As the product of pioneering academic research, this work offers an innovative intersecting approach to French and Chinese ..

---